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حسینعلی حاجی دلیگانی در گفتگو با مهر، با اشاره به 
مصوبــه مجلس مبنی بر اینکه واردات داروهای ضروری و 
تجهیزات پزشــکی بدون مشــابه تولید داخل از پرداخت 
مالیــات بر ارزش افــزوده معاف و نــرخ مالیات کالاهای 
اساســی یک درصد تعیین شــد، بیان کرده اســت: این 
مصوبه بســیار مهم و در راســتای تثبیت قیمت کالاهای 
اساســی اســت. این در حالیســت که پیش از این نایب 
رئیس ســندیکای صاحبان صنایع داروهای انسانی ایران 
بیان کرده بوده صنعت تولید داروها با تکنولوژی پیشرفته 
)هــای تک( هنوز نتوانســته اختلاف قیمــت ارز ۴۲۰۰ 
تومانی با ارز ۲۸ هزار و ۵۰۰ تومانی را دریافت کند و این 

زنگ خطری برای سلامت بیماران خاص است.
بــا این حال نماینده مردم شــاهین شــهر در مجلس 
شورای اســلامی افزوده است مصوبه مجلس تأثیر زیادی 
بر کاهش و ارزان تر شدن قیمت دارو خواهد داشت. البته 
فقط واردات آن دســته از داروهــای ضروری و تجهیزات 
پزشــکی معاف از مالیات بر ارزش افزوده است که مشابه 
داخلی نداشته باشد یا کمتر از میزان نیاز مردم در داخل 

تولید شود.
به گزارش مردم ســالاری، مجلس لایحــه دوفوریتی 
الحــاق یک بند به تبصره )۶( قانون بودجه ســال ۱۴۰۲ 
کل کشــور را تصویب کرد که بر اســاس آن مقرر شد در 
سال ۱۴۰۲، واردات داروهای ضروری و تجهیزات مصرفی 
پزشکی که بدون مشــابه تولید داخل باشند، از پرداخت 

مالیات بر ارزش افزوده معاف شوند.
بهمن ماه سال گذشته و در راستای کاهش قیمت برای 
اقلام پزشکی قانون معافیت واردات مواد اولیه دارویی، شیر 

خشک و تجهیزات پزشکی از مالیات بر ارزش افزوده و لغو 
بخشــنامه ۲۲۹ دفتر واردات ابلاغ شد. درواقع استفاده از 
معافیت مالیات بر ارزش افزوده فقط وابسته به اعلام نظر 
سازمان غذا و دارو و ســازمان صنعت به صورت منسجم 
روی هر اظهارنامه اعلام شــد. البته این شــامل داروهای 
بیماران خاص یا برخی دیگر از اقلام دارویی نمی شد. به 
موازات این مســاله، مجلس مصوبه ای را داشت که دست 
دولت برای برای تامین ارز ترجیحی برای واردات دارو باز 
گذاشت. موضوعی که باعث نگرانی بسیاری از مردم برای 
خرید داروهای مورد نیاز شد. چرا که بر این باور بودند که 
حذف ارز ترجیحی باعث گران شدن اقلام دارویی وارداتی 

می شود. ســیدعلی فاطمی نایب رئیس انجمن داروسازان  
در ایــن باره گفته بود با حــذف ارز دولتی داروها، قیمت 
داروهای تولید داخل حداکثــر ۲ برابر و قیمت داروهای 
وارداتــی حداکثر ۵ تا ۶ برابر افزایش خواهد یافت اما این 
افزایــش قیمت، به معنای افزایش پرداخت از جیب مردم 
نیســت . موضوع نگران کننده این بود که تنها مسئله  ای 
که وجود داشت این اســت که حدود ۵ تا ۸ میلیون نفر 
از هموطنان تحت پوشــش هیچ بیمه ای نیســتند که در 
صورتی که بیمه نشــوند، متحمل افزایش هزینه و قیمت 

داروها خواهند شد . 
در اینباره حســینعلی شهریاری نماینده مجلس گفته 

بود که مجلس حــدود ۸۰ هزار میلیــارد تومان، بودجه 
بــرای پرداخت مابه التفاوت نرخ ارز برای دارو و تجهیزات 
پزشــکی پیش بینی کرد کــه اگر دولت خواســت از ارز 
ترجیحی برای دارو استفاده نکند و اعتبار آن را به بیمه ها 

بدهد، از این اعتبار ریالی استفاده کند.
بر اســاس این  گزارش، سالهاست که دولت ها حدود 
۲ تــا ۲.۵ میلیــارد دلار ارز دولتی را بــرای واردات مواد 
اولیــه دارویی و حدود ۵ درصد داروهای ســاخته شــده 
آماده وارداتــی و البته تجهیزات پزشــکی وارداتی میان 
شرکت های دارویی و تجهیزات پزشکی توزیع می کنند اما 
نتیجه کار مطلوب نبوده اســت؛ از یک طرف زمینه نوعی 
رانت و فساد را بین شــرکت های دارویی برای در اختیار 
داشتن سهم بیشــتری از این امتیاز دولتی فراهم کرده و 
نهادهایی را بــه وجود آورده که در میان مردم به مافیای 
دارو شناخته می شود و از طرفی به قاچاق معکوس دارو از 

کشور منجر شده است.
از طرفی افزایش قیمــت و کمبود برخی اقلام دارویی 
در کشــور را می توان یکی از دلایل معافیت این بخش از 
مالیات بر ارزش افزوده دانست. کمبود دارو در ابتدای پاییز 
سال گذشــته در اقلام مختلف مانند سرم، آنتی بیوتیک، 
شــربت های کودکان، داروهای شیمی درمانی و داروهای 
موردنیاز بیماران خاص به اوج خود رسید و هرچند در این 
مدت اقداماتی در زمینه تســهیل ترخیص مواد اولیه این 
بخش صورت گرفت با این حال افزایش قیمت دامان این 
بخش را گرفت و برای عبور از این مشکل هم متولیان این 
بخش، معافیت هــای مالیاتی را در نظر گرفته اند تا امکان 

کنترل قیمت ها فراهم شود.

براساسلایحهدوفوریتیقانونبودجهسال۱۴۰۲کلکشورصورتمیگیرد

معافیت پرداخت مالیاتی واردات داروهای ضروری

خردادماه امســال نماینده مــردم ملایر در 
مجلس با اشــاره به درخواست یک ساله خود 
مبنی بر تحقیق و تفحص از ســازمان اوقاف و 
امور خیریه، گفته بود که قرار اســت طی یک 
هفته این موضوع در صحن علنی مجلس مطرح 
و به رأی گذاشته می شود. هادی بیگی نژاد ادامه 
داده بود حدود یک سال است که هیأت رئیسه 
این موضوع را نگه داشته و اجازه نمی دهد در 
صحن مطرح شــود و کار جلو رود. پس از آن 
ولی الله بیاتی نیز در جلسه علنی مجلس شورای 
اسلامی در تذکر شــفاهی، گفته بود که ۱۴۱ 
نفر از نمایندگان درخواست تحقیق و تفحص 
از سازمان اوقاف را امضا کردند تا با قید فوریت 
در دســتورکار صحن مجلس شورای اسلامی 
قرار گیرد. او تاکید کــرد: انتظار داریم هیئت 
رئیسه مجلس شورای اسلامی هر چه سریع تر 

این موضوع را در دستورکار صحن مجلس قرار 
دهد. او با مخاطب قراردادن قالیباف اضافه کرد: 
مدت زیادی است که بحث تحقیق و تفحص از 
سازمان اوقاف مطرح است و شما اجازه مطرح 
شدن این موضوع را نمی دهید. مسئولان زیادی 
حداقل در حوزه انتخابیه بنده به دلیل عملکرد 
عده قلیلی مــورد اتهام قرار گرفته اند، بنابراین 
اجــازه دهید این تحقیــق و تفحص جلو رود. 
البتــه این اظهارات با واکنــش قالیباف همراه 
شد و او در پاســخ به آن بیان کرد:» من مانع 
تحقیق و تفحص نیســتم و حق هم ندارم که 
مانع آن شوم. خواهش می کنم به این موضوع 
توجه کنید.« حال پس از گذشت نزدیک به دو 
ماه از وعده هیات رئیســه برای در دستور کار 
قراردادن موضوع تحقیق و تفحص از ســازمان 
اوقــاف، نماینده ملایر از کلیــد خوردن طرح 

تحقیق و تفحص از ســازمان اوقاف در مجلس 
از ۲ هفته آینده خبر داد و گفت: قرار است که 
این طرح تفحص پس از سرکشی نمایندگان به 
حوزه های انتخابیه اعلام وصول و روند بررسی 

آن آغاز شود.
هــادی بیگی نــژاد نماینده مــردم ملایر 
درمجلس شــورای اســلامی در گفت و گو با 
تسنیم ادامه داد: حدود ۱۴۰ نفر از نمایندگان 
طرح تحقیق و تفحص از سازمان اوقاف را امضا 
کرده و جهت بررســی تقدیم هیئت رئیســه 
کرده اند اما تا کنون اعلام وصول نشــده روند 

بررسی آن به جریان نیفتاده است.
او افــزود: طبق مذاکراتی کــه بنده با آقای 
قالیباف رئیــس مجلس و همچنیــن معاون 
نظارت مجلس داشتم هر ۲ قول دادند که طرح 
تحقیق و تفحص از سازمان اوقاف ۲ هفته آینده 
و با آغاز به کار جلســات علنی مجلس پس از 
سرکشی نمایندگان به حوزه های انتخابیه اعلام 
وصول و روند ارزیابی این طرح در مجلس کلید 

بخورد.
نماینده ملایر بیان کرد: پس از اعلام وصول، 
طرح به کمســیون مربوطه ارجاع شده و روند 
بررســی طرح طبق آیین نامه آغاز می شــود و 
تلاش خواهیم کرد تــا پیش از  پایان مجلس 
یازدهم طرح تحقیق و تفحص از سازمن اوقاف 

به سرانجام برسد.
بیگی نژاد درباره اینکه در این طرح، تفحص 
قرار اســت در چه موضوعی انجام شود، گفت: 
بررســی ها برای هر شــهری جداگانــه انجام 

می شود، در هر استان، سازمان اوقاف مشکلات 
مخصوص به خــود را دارد که در این تفحص 
به همه مســائل و ابهامات رسیدگی می کنیم 
و گزارش آن را تقدیم هیئت رئیســه مجلس 

خواهیم کرد.
پاسخ قالیباف به تذکر نمایندگان

محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شــوراس 
اسلامی در پاسخ به نمایندگان امضاکننده طرح 
تحقیق و تفحص از سازمان اوقاف گفته بود: به 
آقای ســید جلیل میرمحمدی میبدی که این 
طرح را امضا کرده و پیگیر آن است نیز گفته ایم 
که شهرستان های مختلف و استان های مختلف 

با موضوع اوقاف درگیر هستند.
او ادامه داده بود که با اوقاف توافقی شــده 
و صورتجلسه هم تنظیم شد و حداقل شخص 
بنده در این خصوص ســه جلسه گذاشتم که 
آقای میرمحمدی نیز در جریان است، همچنین 
این موضوع در جلســه سران هم مطرح و قرار 
شــد موضــوع تحقیــق و تفحص مجــدداً با 
اولویت قــرار گرفتن موضوعات دیگر، به نوعی 
دنبال شــود که گفتم اجــازه دهید بحث ملی 
در حوزه این موضوعــات را توافق کرده و حل 
و فصل کنیم و بعد به این موضوعات برســیم 
که دوســتان مخالفت کردند و گفتند چنانچه 
آن موضوعات حل شود یا خیر، موضوع ما باید 

پیگیری شود که ما نیز موافقت کردیم.
به گزارش مردم ســالاری، بر اســاس ماده 
۲۱۲ آیین نامه داخلی هرگاه نماینده ای، تحقیق 
و تفحص در هر یک از امور کشور را لازم بداند 

تقاضای خود را به صورت کتبی به هیأت رئیسه 
مجلس تسلیم نموده و هیأت رئیسه ظرف چهل 
و هشت ســاعت آن را به کمیسیون تخصصی 
ذیربــط جهت رســیدگی ارجــاع می نماید. 
کمیسیون موظف است حداکثر ظرف دو هفته 
از تاریــخ وصول، اطلاعاتی را که در این زمینه 
کســب نموده در اختیار متقاضی یا متقاضیان 

قرار دهد.
همچنین طبق آیین نامه داخلی، در صورت 
تصویــب انجام تحقیق و تفحــص، موضوع به 
همان کمیســیون تخصصــی ذیربط جهت 

رسیدگی ارجاع می گردد.
کمیسیون موظف است در مدت بیست روز 
اعضای هیئــت تحقیق و تفحص را که حداقل 
یازده وحداکثر پانــزده نفر خواهند بود از بین 
نمایندگان تعیین و بــه رئیس  مجلس جهت 
صدور ابــلاغ معرفی نماید؛ اعضــای هیأت از 
میان خود یک رئیس، دو نائب رئیس و یک دبیر 

انتخاب می کنند.
هیئــت حداکثر در مدت یــک  ماه پس از 
پایان مهلت تحقیق و تفحص، گزارش خود را 
به کمیسیون تسلیم می کند. کمیسیون موظف 
است ظرف یک  ماه گزارش هیأت را در جلسه 
مشترک اعضای کمیســیون و هیأت مطرح و 
گــزارش نهائی را جهت قرائت در مجلس برای 
مدت نیم  ســاعت تنظیم و پس از تصویب به 
هیأت رئیسه ارسال کند. قبل از رأی گیری در 
رابطه با گزارش نهایی، وزیر یا مقام مسئول از 

عملکرد خود دفاع خواهد کرد.

تحققوعدهیکسالهنمایندگانازهیاترئیسهمجلس
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صدیقی:
عضویتدائمیایراندرشانگهای
نقطهعطفیدردولتسیزدهماست

به گفته امام جمعه موقت تهران عضویت ایران در ســازمان شانگهای نقطه 
عطفی بود در دولت ســیزدهم و با روی کار آمدن یک ســید خدا به دست آمد 
و در جنبه های مختلف دیپلماســی سیاســی و بین المللی و اقتصادی گشایش 

ایجاد کرد.
حجت الاسلام کاظم صدیقی در خطبه های نماز جمعه این هفته تهران با بیان 
اینکه روح و جان و حقیقت و ضمانت اجرا و بقای دین ولایت امیرالمومنین)ع( 
اســت، گفت: ایران در کنار قدرت های شرقی در چارچوب یک سیاست متوازن 
پذیرفته شــد و اخیرا هم عضویت ما در سازمان شانگهای دائمی شد که دارای 

برکات و مصالح ملی و عزت کشور است.
امام جمعه موقت تهران درباره مساله حجاب با بیان اینکه کشف حجاب ریشه 
در سیاست انگلیسی ها دارد و اولین کسانی که این مساله را دامن زدند بهاییان 
بودند، گفت: اما اینها مواجه شــدند با زنان اصیلی که دست از صیانت و حجاب 
خود برنداشــتند. در زمان قاجار و وقتی در دوره رضاخان دستور کشف حجاب 
آمد تا مدتها میلیون ها بانوی ایرانی جرات نداشــتند از خانه بیرون بیایند و اوج 
ددمنشی کشف حجاب این بود که دست به تخریب خانواده زدند و حرام زادگی 

توسعه پیدا کرد که اثرات آن را در جنگ ها دیدیم.
او ادامه داد: کانون خانواده از هم پاشــیده شــد و رضاخان با سر نیزه چادر و 
عمامه ها را برداشــت اما سپس با قیام خراســان مواجه شد با جسارت به حریم 
امام رضا )ع(هزاران زن و مرد را به خاک و خون کشید و حرمت و حریم حرم و 

خانواده ها را شکست.
خطیب جمعه تهران افزود: وقتی دیدند با ســر نیزه و زور نمی توانند چادر از 
سر زنان بردارند به سمت کارهای فرهنگی آمدند اما بدانید مساله کشف حجاب 

مساله فردی نیست و از احکام سیاسی و عمومی است. 
او گفت: ســه گروه هســتند که به بی حجابی دامن می زنند؛ یک گروه مزد 
می گیرند که در میان آنها بهایی ها هستند و از خارج به آنها پول می دهند برای 
عادی کردن کشــف ححاب. گروه دوم بچه های غافلند، که نمی دانند این مساله 
قانون کشــور و موضوع صریح قرآن اســت و بیش از یک میلیارد به آن پایبند 
هستند و از الزامات اجتماعی بانوان است و این حیا و کرامت اخلاقی است و مانع 

رشد اجتماعی هم نیست.
صدیقی اظهار کرد: گروه ســوم هم تابع باد هستند و یک نوع لجاجتی دارند 
و می خواهند خودی نشــان دهند که برای آنها هم آموزش و پروش و دانشگاه و 
حوزه علمیه و غیره و شبکه های مجازی با همه امکانات باید کار کنند و با انگلیس 

حرام زاده و بهاییت مقابله شود تا بیش از این امام زمان ما ناراحت نشوند.

بیانیهجمعیتجانبازانانقلاباسلامی
تکراراهانتبهنمادهایدینی

تاثیریدرگرایشملتهابهاسلامنخواهدداشت
جمعیت جانبازان انقلاب اسلامی اعلام کرد: تکرار اهانت به نمادهای دینی و 
برگزاری مراسم قرآن سوزی، کمترین تاثیری در گرایش ملت ها به اسلام نخواهد 

داشت و از احترام عالمان و فرهیختگان نسبت به قرآن کریم نخواهد کاست.  
به گزارش مردم سالاری، جمعیت جانبازان انقلاب اسلامی ضمن محکومیت 
هتک حرمت قرآن مجید در ســوئد با صدور بیانیه ای تاکید کرد: قداست شکنی 
چند باره دولت پادشاهی سوئد نســبت به مقدس ترین کتاب آسمانی و نادیده 
گرفتن پیوند دو میلیارد مسلمان دلباخته کلام وحی تحت حمایت پلیس دولتی 

این کشور رویدادی از جنس دیگر رخدادهای معمول نیست.
بیانیه آورده اســت: شکســت مدعیان آزادی و حقوق بشــر در مقابل رشد 
اســلام گرایی، آن چنان اردوگاه غرب را رو به استیصال و آشفتگی برده است که 
سنگر به سنگر مؤلفه های قدرت نظامی، تهدید، تحریم، جنگ سخت، جنگ نرم 
و ترکیبی را در شــرایط رشد و بالندگی اسلام انقلابی واگذار کردند و در شتابی 
ناباورانه پایان خود را در خداباوری و پناه بردن ملت ها به اسلام و قرآن می بینند.
جمعیت جانبازان انقلاب اســلامی در این بیانیه یادآور شــده است: عزت و 
اقتدار ۴۴ ســاله ایران اسلامی و پدیده شوق انگیز بیداری ملت های مسلمان با 
شعار قرآن، تئوری »پایان تاریخِ فوکویاما« را به محاق برده است و منحنی افول 
و سقوط نظام سلطه از مباحث اندیشکده های غربی است. تحریف، وارونه نمایی، 
اسلام هراسی، جنگ شناختی و اعمال خشونت شیوه شیطان بزرگ و صهیونیسم 

جنایت کار برای پرهیز دادن مردم از روی آوری به اسلام بوده و هست.
این تشکل سیاسی در بیانیه مذکور اضافه کرده است: جمعیت جانبازان بر این 
باور اســت که تکرار اهانت ها و جسارت ها به نمادها و نهادهای دینی، شخصیت 
پیامبر اعظم و برگزاری مراســم قرآن سوزی، کمترین تاثیری در گرایش ملت ها 
به اســلام نخواهد داشت و از احترام عالمان و فرهیختگان نسبت به قرآن کریم 

نخواهد کاست.
جمعیت جانبازان انقلاب اســلامی در این بیانیه بــا محکوم کردن آنچه در 
اســتکهلم در پناه حمایت پلیس رخ داد آن را زنجیره ای از برنامه  طراحی شده 
برای نشان دادن حقد و کینه نسبت به اسلام و قرآن و مسلمانان دانسته و آورده 
است: در واقع آنان با این تهدیدهای جاهلانه، برغم تجربه شکست خورده سلمان 
رشدی و نشریه »شــارلی ابدو« فرصت بیشتری را برای توجه بیشتر ملت ها به 

حقیقت قرآن فراهم کردند.

درنامهبسیجدانشجوییدانشگاههایتهرانبهرئیسقوهقضائیه
علتآزادیمفسدیناقتصادیچیست؟

هشت بســیج دانشجویی دانشگاه های تهران در نامه ای به رئیس قوه قضائیه 
یادآور شــدند: پرسش این اســت با وجود بدیهی بودن پیگیری سند تحول قوه 
قضائیه و تربیت نیروی کارآمد در این قوه، علت آزادی مفســدین اقتصادی چه 

بوده است؟
به گزارش مردم سالاری، در این نامه آمده است:

»جناب حجت الاسلام والمسلمین آقای محسنی اژه ای
رئیس محترم قوه قضائیه

سلام علیکم
پس از ســخنرانی رهبر معظم انقلاب مبنی بر اهمیت سلامت روانی و افکار 
عمومی جامعه و وظیفه قوه قضائیه در راســتای پاســخگویی به شبهات مطرح 
شده، انتظار می رفت تا این قوه در جهت اقناع و توجه به افکار عمومی و مبارزه 
با پرونده های اقتصادی اقدامات جدی تری نســبت به گذشته انجام دهد. انتشار 
خبر آزادی برخی از مفســدین اقتصادی مانند »اکبر طبری« و »مهدی هاشمی 
رفســنجانی« در روزهای اخیر باعث شــده تا بار دیگر حساسیت افکار عمومی 
نســبت به رویکرد قوه قضائیه در مبارزه با فساد برانگیخته شود. با وجود بدیهی 
بودن پیگیری ســند تحول قوه قضائیه و تربیــت نیروی کارآمد در این قوه، این 
پرسش ها مطرح می شود که علت آزادی مفسدین اقتصادی چه بوده است؟ چه 
اقداماتی در راســتای اجرایی شدن ســند تحول و تربیت نیروی کارآمد در دوره 
ریاست شما بر قوه قضائیه صورت  گرفته است؟ آیا رویکرد قوه قضائیه نسبت به 

مفسدین اقتصادی بناست سهل انگارانه باشد؟
رئیس محترم قوه قضائیه!

به راســتی علت آزادی آقای اکبر طبری چه بوده اســت؟ نتایج پرونده آقای 
مهدی هاشمی رفســنجانی چه شد و ایشان با چه منطقی در بیرون از زندان به 
سر می برد؟ آیا شــرایط خروج از زندان و دریافت مرخصی برای تمامی افراد به 
یک شکل است و همگی از شرایط یکسانی برخوردارند؟ علت رفتار تبعیض آمیز 

قوه قضائیه بین مجرمین عادی و خواص چیست؟
آقای اژه ای!

قــوه قضائیه به عنوان یکی از مهم ترین ارکان نظام، وظیفه مبارزه با مفاســد 
داخلــی را بر عهــده دارد. از طرف دیگر، نقش مــردم در حل بحران ها و مبارزه 
با مفاســد اقتصادی و سیاسی در عمر ۴۴ ساله جمهوری اسلامی، اهمیت افکار 
عمومی را روشن می سازد؛ بنابراین با مردمی سازی تصمیمات است که قوه قضائیه 
می تواند برخورد قاطع در مقابل مفسدین داشته باشد. این مهمترین پشتوانه برای 
قوه قضائیه در ستاندن حق مستضعفین از مفسدین مستکبر، با آگاهی جامعه از 
هم جهتی قوه قضائیه با مردم فراهم می شود. لذا برخورد قانونی و عدم مماشات با 
مفسدین اقتصادی و پاسخگویی قوه قضائیه در مورد وقایع اخیر، لازمه ی همراهی 
و دلگرمی مردم در این شرایط سخت اقتصادی است که قوه قضائیه باید خود را 

در برابر آن موظف بداند.
جناب رئیس عدلیّه!

عدالت اســاس مملکت داری اســت؛ شــما در جایگاه رفیــع احقاق حقوق 
مســتضعفین از »مستکبرین« هستید. در شــأن قوه قضائیه  جمهوری اسلامی 
نیست که مفسدین در آن آزاد و رها باشند. اکنون از قوه قضائیه بانگ »عقب گرد« 
به گوش می رسد. اگر از عملکرد خویش در دو سال گذشته دفاع می کنید، شخصاً 

خود را مسئول افکار عمومی بدانید و با مردم صریح صحبت کنید«

اخبار کوتاه

گروه سیاسی- هدیه گل محمدی: دست دولت ابراهیم 
رئیسی برای افتتاح پروژه های عمرانی مهم آنقدر خالی است 
که برای افتتاح یک باند از یک قطعه از آزادراه، رئیس جمهور 
همراه با مهرداد بذرپاش وزیر راه و شهرســازی و سید پرویز 
فتاح رئیس بنیاد مســتضعفان،در منطقه حضور پیدا و آن را 
افتتاح می کند! قطعه ای از آزادراهی که اتفاقا باید بررســی 
شود چرا در طول دوران دولت های مختلف تا این حد دچار 
تاخیر شده و ساخت آن بیش از سه دهه طول کشیده و هنوز 

هم بخش زیادی از آن باقی مانده است!
قطعه دوم آزادراه تهران - شمال که روز پنجشنبه افتتاح 
شــد به طول ۲۲ کیلومتر و فقط شامل باند غربی قطعه دوم 
است و هنوز باند شرقی آن یعنی مسیر برگشت افتتاح نشده 
اســت! جالب اینجاست که تونل اصلی این پروژه قبلا زیر بار 
ترافیکی قــرار گرفته و فقط ۱۶.۵ کیلومتر از آن باقی مانده 
بود که آن هم فقط در مسیر رفت، رئیسی آن را افتتاح کرد! 
این که برای افتتاح قطعه ای ۱۶.۵ کیلومتری از یک آزادراه، 
آن هم فقط برای مسیر رفت آن، رئیس جمهور خود حضور 
پیدا می کند و تبلیغات گسترده آن در و دیوارهای شهر را پر 
می کند، جای تامل بسیار دارد. دولت رئیسی که افتتاح یک 
باند از این مسیر ۱۶.۵ کیلومتری را گویا افتخار بزرگی برای 
خود می داند چنان بیلبوردهای تهران را پر از تبلیغات افتتاح 
آن کرده که مشخص نیست اگر کل ازادراه را افتتاح می کرد 
چه تبلیغاتی انجام می داد! در دولت قبل، حسن روحانی برای 
افتتاح قطعه اول این آزادراه که 3۲ کیلومتر بود و شامل هر 
دو مسیر رفت و برگشت می شد خود در محل آزادراه حضور 
پیدا کرد اما رئیســی برای قطعه ای کوتاهتر که آن هم فقط 
در یک مسیر افتتاح شده به محل ازادراه رفته است. البته قرار 
بود باند رفت منطقه دوم آزادراه تهران-شمال تا پایان دولت 
روحانی به بهره برداری برسد که به دلیل همه گیری کرونا و 
البته دلایل متعدد دیگری که در سالهای قبل از آن هم باعث 
تاخیر در راه اندازی پروژه شده بود، در زمان مقرر افتتاح نشد 

و دولت رئیسی هم با تاخیر طولانی، آن را افتتاح کرد.
جالب اینجاســت که ابراهیم رئیسی در سخنان خود در 
مراســم افتتاح یک قطعه ۱۶.۵ کیلومتری از آزادراه تهران 
– شــمال، آن هم صرفا در مســیر رفت، این افتتاح را نماد 
خودباوری، توانایی و دانایی دانســت. در حالیکه افتتاح این 
آزادراه با بیش از دو دهه تاخیر، نه تنها مایه شرمندگی تمام 
دولتهایی اســت که در ســه دهه اخیر مسئولیت را بر عهده 
داشتند، بلکه لازم است به جای پر کردن در و دیوار شهر در 
تبلیغات افتتاح این قطعه از ازادراه، یک کارشناســی جامع و 
دقیق انجام شود تا ریشه یابی شود دلیل این همه تاخیر در 
افتتاح این آزادراه چیست؟ آزادراهی که عملیات اجرایی آن 
از ســال ۱37۶ آغاز شده و تاکنون فازهای اول و چهارم این 
محور آزادراهی به طــول 3۲ کیلومتر و ۲۰ کیلومتر افتتاح 
شده و در حال بهره برداری است، و حالا بخش رفت از قطعه 
دوم آن هم راه اندازی شده اما هنوز هم مسیر برگشت قطعه 
دوم و هر دو مسیر رفت و برگشت قطعه سوم آن باقی مانده 

و بعید است آن هم به این زودی ها افتتاح شود! 
مدیرعامل شرکت ساخت و توسعه زیربناهای حمل ونقل 
کشــور و معاون وزیر راه و شهرسازی چندی پیش گفته بود 
پروژه آزادراه تهران- شمال دشوارترین پروژه کشور و منطقه 
خاورمیانه بوده و پروژه ای با این حجم تونل و پل پشــت سر 
هم در طول ۱۲۰ کیلومتری آزادراه نداریم. اما او و هیچیک از 
مسئولان دیگر این پروژه در سال های متمادی توضیح ندادند 
که چگونه یکصد سال پیش، جاده کرج – چالوس با امکانات 
محدود آن زمان بــا تونل های فراوان در مدت زمان کوتاهی 
ســاخته شد و چگونه اســت که در تمام دنیا شاهد ساخت 
پروژه هایی بسیار بزرگتر و دشوارتر از این آزادراه هستیم که 

در مدت زمان کوتاهی افتتاح می شوند؟!
حتی در کشــور چین که شرکتی از این کشور، پیمانکار 
آزادراه تهران – شــمال بود، همه ســاله شاهد افتتاح پل ها 
و تونل ها و آزادراه های بســیاری هستیم که قطعا مسئولان 
کشورمان که مدام به چین سفر می کنند از آن خبر دارند اما 
هیچگاه بررسی نکرده اند که چرا پیمانکار چینی این پروژه 
چند ســال پیش بدون هیچگونه جریمه ای بابت تاخیر در 

اجرای پروژه کنار رفت و پروژه را دچار تاخیر کرد؟!
طرح نخستین این پروژه در سال ۱3۵3 داده شد. 3 سال 
بعد در ســال ۱3۵۶ شرکتی فرانســوی اعلام کرد در ازای 
۱۰ســال عوارض و دریافت 7۵میلیــارد تومان آن را خواهد 
ســاخت اما با این پیشــنهاد مخالفت شــد. با وقوع انقلاب 
اسلامی کنار گذاشته شد و از دولت دوم هاشمی رفسنجانی 
دوباره در دستور کار قرار گرفت. آن زمان هاشمی رفسنجانی 
از رحمان گلزار، ســازنده شــهرک اکباتان کــه در آمریکا 
زندگی می کرد دعوت کرد به ایران بیاید و مسئولیت اجرای 
این پروژه را بر عهده بگیرد. در روایتی که توســط حســین 
مرعشی بیان شده آمده اســت که گلزار پیشنهاد داد بدون 
دریافت هیچ مبلغی از دولت، آزادراه تهران – شــمال را در 
مدت زمان کوتاهی می سازد اما در عوض زمینهایی در ابتدا 
و انتهای آزادراه می خواهد تا در آن پروژه مســکونی دیگری 
مثل شهرک اکباتان و پروژه های رفاهی دیگر بسازد و درآمد 
آن را صرف آزادراه کند. اما همانگونه که پیشــبینی می شد 
این پیشنهاد به سرانجان نرسید و رحمان گلزار برای همیشه 
ایران را ترک کرد. این پروژه مدتی مســکوت بود و سپس تا 
سال ۱3۹۴ در اختیار پیمانکاران چینی بوده که به سرانجام 

نرسید و به بنیاد مستضعفان واگذار شد. 
حالا اعلام شده که قطعه سوم آزادراه که در مقایسه با سه 
قطعه دیگر به لحاظ پیچیدگی خاص مهندســی بسیار مهم 
بوده از طریق سرمایه گذاری کشور چین که به تازگی توافق 
آن بین مسوولان دو کشور انجام شده است به اجرا در خواهد 
آمد. همان چینی هایی که ســال ۹۴ به دلیل تعلل از پروژه 
کنار گذاشته شدند! بهتر آن اســت دولت برنامه زمانبندی 
دقیقی برای زمان افتتاح مسیر برگشت قطعه دوم و کل قطعه 
ســوم ارائه دهد تا مردم بدانند آیا برای افتتاح این قطعه هم 

باید یک دهه دیگر صبر کنند؟!

دومین کلان بیمارستان مدرن و مجهز کشور با نام »غدیر« 
در مرکز پزشکی، آموزشی و درمانی شهدای تجریش با حضور 
رئیس جمهور افتتاح و به بهره برداری رســید. پروژه ساخت 
کلان بیمارســتان غدیر در قالب طرح توســعه بیمارستان 
شــهدای تجریش به همت یکی از خیرین سلامت در سال 
۱3۹۰ در زمینی به مســاحت ۶۰۰۰ متر مربع کلید خورد 
و در سال ۱3۹۴ برای تکمیل و احداث به قرارگاه سازندگی 
خاتم الانبیا )ص( واگذار شــد. این پروژه با هزینه ای بالغ بر 

۱۴۰۰ میلیارد تومان تکمیل و به مرحله بهره برداری رسید.
به گزارش مردم سالاری، رئیس جمهوری بهره برداری از 
کلان بیمارستان غدیر را از جمله اقدامات ماندگار و امیدآفرین 
در کشور دانست و با یادآوری تاکیدات رهبر معظم انقلاب در 
ترویج ایمان و امید در جامعه گفت: امیدآفرینی در جامعه به 
صرف سخنرانی میسر نخواهد شد بلکه اقدام و عمل مجریان 
و همچنین تبیین این اقدامات اســت که منجر به امیدواری 
در جامعه می شود. سید ابراهیم رئیسی در آیین افتتاح کلان 
بیمارستان غدیر با تقدیر از همت فرماندهان سپاه پاسداران، 
تلاش گران قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء و همه مسئولان، 
مهندسان، مشاوران و پزشکان دست اندرکار این پروژه بزرگ 
ملی بیان کرد: اینکه در فاصله کوتاهی شاهد افتتاح دو کلان 
بیمارستان در کشور هستیم نشان از ظرفیت های بسیار بالا 

و همچنین توان مهندسی و کادر درمانی در کشور است.
او همچنیــن با تقدیر از نقش آفرینی و درخشــش کادر 
درمانی کشــور در ایام همه گیری بیماری کرونا به روح همه 

شهدای مدافع سلامت کشور درود فرستاد.
رئیس جمهوری دلیل نامگذاری بیمارســتان شــهدای 
تجریش را مربــوط به اوایل انقــلاب و افتخارآفرینی مردم 
متدین و انقلابی این منطقــه در دفاع از آرمان ها و ارزش ها 
دانســت و افزود: کســانی که از دیگر نقاط برای سکونت به 
این منطقه نقل مکان کرده اند همواره باید به اصالت و هویت 

دینی و انقلابی منطقه تجریش توجه داشته باشند.
او در ادامه با بیان اینکه مســئله بهداشت مقدم بر درمان 
است، بر ضرورت توجه توامان به بهداشت جسمی و معنوی 
تاکید کرد و گفت: در فرهنگ علوی )ع( مســئله بهداشــت 
مورد توجه خاص بوده که خوشبختانه این فرامین در شیوه ها 
و روش های درمانی پزشــکان ما نیز همواره مورد توجه بوده 

است.
رئیس جمهوری با تاکید بر اینکه مراکز علمی و پزشکی 
ما نباید صرفا به فرمول ها و روش های درمانی اثبات شده در 
آزمایشگاه ها اکتفا کنند، تصریح کرد: حتما باید از ابتکارات، 
کشــفیات علمی و تجربــی و همچنیــن حرف های جدید 
استقبال کرد، کما اینکه امروز طب سنتی در کنار طب مدرن 

مورد توجه قرار گرفته است.
رئیسی در ادامه توجه به مسئله بهداشت را از اولویت های 
مهم دولت برشــمرد و با اشاره به طرح موفق و بسیار خوب 
پزشــک خانواده که به جلوگیری از مراجعات غیرضروری به 
مراکز درمانی منجر می شــود، از وزیر بهداشت خواست طی 

یک نشســت رســانه ای راهبردها و اقدامات دولت در زمینه 
بهداشت به ویژه در نقاط کم برخوردارتر کشور را برای جامعه 

پزشکی و عموم مردم تبیین کند.
رئیس جمهوری در بخش دیگری از سخنان خود بر توجه 
به موضوع مهم اخلاق پزشــکی و ارزش های حاکم بر روابط 
پزشک و بیمار تاکید کرد و از کادر درمانی خواست با بیماران 
و خانواده های آنها به گونه ای همراهی داشــته باشند که فرد 
بیمار یا خانواده او به جز درد بیماری مشکل دیگری نداشته 
باشد. رئیسی ارتقا و گسترش گردشگری سلامت را از جمله 
مزایای افتتاح کلان بیمارستان غدیر برشمرد و با بیان اینکه 
پزشکان و متخصصان ما در حوزه سلامت کشور را به جایگاه 
بسیار مطلوبی رسانده و دراین عرصه افتخارآفرینی کرده اند، 
گفت: امروز وضعیت گردشگری سلامت در کشور ما به نحوی 
اســت که شهروندان بسیاری از کشــورهای منطقه به دلیل 
تفاوت هزینه و تخصص در درمان، استفاده از خدمات درمانی 

و پزشکی ایران را به کشورهای اروپایی ترجیح می دهند.
او در پایــان همچنین با تاکید بر ضرورت حفظ شــأن و 
جایگاه جامعه پزشکی کشور گفت: صنف ارزشمند پزشکی، 
پرستاری و کادر درمان که از افتخارات کشور هستند همواره 
باید محترم شمرده شــوند و اگر هم جایی از سوی پزشکی 
تخلفی صورت گرفت، این مسئله نباید به کل جامعه پزشکی 

تعمیم داده شود.
 16 بیمارستان در حال ساخت 

سرلشکر حسین ســلامی فرمانده کل ســپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی نیز در حاشیه مراسم افتتاح کلان بیمارستان 
»غدیر« گفت: قرارگاه خاتم الانبیا)ص( ۱۶ بیمارستان دیگر 

را در سطح کشور در دست ساخت دارد.
او افزود: بیمارســتان غدیر یکی از طرح های ملی اســت 
که در تراز معیارها و استانداردهای بیمارستان های پیشرفته 

جهان ساخته شده است.
فرمانــده کل ســپاه پاســدارن انقلاب اســلامی گفت: 
خوشــبختانه قرارگاه ســازندگی خاتم الانبیا )ص( ســپاه 
پاسداران انقلاب اسلامی از این دست طرح ها، ۱۶ بیمارستان 
در حال ساخت دارد که انشاءالله به تدریج تمام شده و به ملت 

عزیز ایران تقدیم می شود. 
گفتنی اســت کلان بیمارســتان مــدرن و مجهز، غدیر 
با زیربنــای ۶۲ هزار مترمربع در پنج بلــوک و ۱3 طبقه با 
ظرفیت ۸۲۱ تخت در تراز و اســتانداردهای جهانی از جمله 
اتاق عمل های جراحی هوشمند با ۲۴ تخت، بخش های ویژه 
CCU،NICU ،ICU، زایمان LDR، اورژانس پیشــرفته 
مجهز به هلی پورت هوایــی، آنژیوگرافی مغز، تصویربرداری، 
دیالیز فیزیوتراپی درمانگاه های فوق تخصصی، آزمایشــگاه 
بخش های بســتری زنان و مردان و کودکان، با به کارگیری 
کادر مجرب و بهره گیری از فناوری های روز جهان با رعایت 
استانداردهای درمانی به عنوان یکی از کلان بیمارستان های 
مطرح در غرب آســیا طرحی مهم در تسهیل هر چه بیشتر 

فرآیند درمان برای بیماران از سراسر ایران اسلامی است.
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